

Die katholische Kirche gelangt im Zweiten Vatikanischen Konzil (1962–1965) zu einer neuen Sichtweise auf sich selbst und nach aussen. In der Konzilserklärung „Dignitatis Humanae“ wird diese neue Sicht auf den Einzelnen als mit Würde (DH 2) und eigenem Gewissen ausgestattete menschliche Person (DH 3) entwickelt. Aufgrund des dialogischen Denkansatzes des Konzils kann die Anerkennung anderer christlicher Bekenntnisse und die Achtung vor anderen Religionen und Weltanschauungen gelingen.

Die rechtlichen Übersetzungen dieser theologischen Wende zur Würde der menschlichen Person (DH 1) werden aus europäischer und indischer Perspektive skizziert für eine Überarbeitung der kirchlichen Gesetzbücher.

In the Second Vatican Council (1962–65) the Catholic Church reached a new viewpoint of itself, both internally and externally. The Declaration Dignitatis Humanae developed this opinion of the individual as dignified (DH 2) and as a person equipped with his or her own sense of conscience (DH 3). Based on this form of dialogical thinking, the Council can tolerate varying forms of Christianity other than the Catholic form and accept other religions or beliefs. The canonical translations of this theological spin to the human person (DH 1) in this book are presented by Indian and European authors with a view to a revision of the Codices.

LIT
www.lit-verlag.ch

978-3-643-80238-5



9 783643 802385

Adrian Loretan, Felix Wilfred (Eds.)
Revision of the Codes. An Indian-European Dialogue

LIT

Adrian Loretan, Felix Wilfred (Eds.)

Revision of the Codes. An Indian-European Dialogue

ReligionsRecht im Dialog Bd. 24
Law and Religion Vol. 24

LIT